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XX Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 22 lutego 2016 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200,                               

a zakończono o godz. 1430.  

   

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia XX Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi  

quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje                

i uchwały. Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską. 

  

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XX  Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś 

zabrać głos.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński wystąpił o wprowadzenie do porządku obrad  punktu 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie:  

-zmian w wieloletniej  prognozie finansowej Miasta Iławy na lata 2016-29 

- zmian w budżecie miasta na 2016 rok. 

Dodał, że uchwały były wprowadzone na komisje, omawiane i opiniowane.  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały                     

w sprawie  zmian w wieloletniej  prognozie finansowej Miasta Iławy na lata 2016-29 został 

przyjęty pozytywnie  jednogłośnie  
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Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały                     

w sprawie  zmian w budżecie miasta na 2016 rok został przyjęty pozytywnie  jednogłośnie  

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański poddał pod głosowanie porządek obrad XX sesji 

uwzględniający przegłosowane zmiany; porządek został przyjęty pozytywnie jednogłośnie w 

następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji  

4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego   w szkołach prowadzonych przez GM Iława 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:                                                                                                                                                

a) zmiany w WPF na lata 2016-29 

b) zmiany w budżecie miasta na 2016 rok 

c) określenie regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru ofert na 

zapewnienie możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych 

przedszkolach i niepublicznych innych formach wychowania przedszkolnego 

d) określenia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2016 

e) wprowadzenia Programu „Iławska Karta Dużej Rodziny” 

f) nabycia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Chełmińskiej  

g) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu  

h) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Ziemowita 

i) nadania nazwy ulicom w mieście Iława 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

7. Interpelacje i zapytania radnych 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
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9. Wnioski mieszkańców Iławy 

10. Komunikaty i oświadczenia 

11. Zamknięcie obrad  XX  Sesji 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie 

Informacji Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół z 

XIX Sesji Rady Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do 

powyższego protokołu, w związku z czym protokół uważa się  za przyjęty.  

 

Ad.4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego   w szkołach prowadzonych przez GM Iława 

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański powiedział, że radni otrzymali materiał w wersji 

pisemnej, ponadto był omawiany i opiniowany na posiedzeniach komisji  poprzedzających sesję 

przez Dyrektor MZOSiP Renatę Kamińska  

OPINIE KOMISJI: 

INFORMACJE 
Komisja 

Problematyki 
Społecznej  

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty 
Kultury Sportu i 

turystyki  

Sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego   w 
szkołach prowadzonych przez GM 
Iława 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Poddana pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania sprawozdania                  

z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu zawodowego                 
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w szkołach prowadzonych przez GM Iława została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego   w szkołach prowadzonych przez GM Iława stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)  zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2016-29 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę, ponadto przedłożono 

przed sesją radnym pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
o, Budżetu i 

Finansów 
 

zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej miasta na lata 2016-29 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie  

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych - przy 21głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmian 

w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2016-29 

 

Uchwała Nr XX/190/16 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta 

na lata 2016-29 stanowi załącznik  nr  4   do protokołu 

 

b) zmian w budżecie miasta na 2016 rok 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję. Przedłożyła pisemne uzasadnienie do zmian budżetowych 

uwzględniające zmiany, jakie wprowadzono w okresie od komisji   do czasu sesji. 
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Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
o, Budżetu i 

Finansów 
 

zmian w budżecie miasta na 2016 rok 
Pozytywnie bez 

poprawek 
Pozytywnie bez 

poprawek  
Pozytywnie 

bez poprawek 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali : 

.  

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21  głosach za podjęła uchwałę  w sprawie 

zmian w budżecie miasta na 2016 rok 

Uchwała XX/191/16  w sprawie zmian w budżecie miasta na 2016 rok 

stanowi załącznik nr 5  do protokołu 

 

c) określenie regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru ofert na 

zapewnienie możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych 

przedszkolach  i niepublicznych innych formach wychowania przedszkolnego 

 

Dyrektor MZOSIP Renata Kamińska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję oraz przedłożono pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
o, Budżetu i 

Finansów 
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określenie regulaminu otwartego 
konkursu ofert oraz kryteriów 
wyboru ofert na zapewnienie 
możliwości korzystania z 
wychowania przedszkolnego w 
niepublicznych przedszkolach  i 
niepublicznych innych formach 
wychowania przedszkolnego 
 

 

pozytywnie 
jednogłośnie  

pozytywnie 
przy 1 głosie 

przeciwny 

pozytywnie 
jednogłośnie 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

określenie regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru ofert na 

zapewnienie możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych 

przedszkolach  i niepublicznych innych formach wychowania przedszkolnego 

 

 

Uchwała XX/192/16  w sprawie określenie regulaminu otwartego konkursu ofert oraz 

kryteriów wyboru ofert na zapewnienie możliwości korzystania z wychowania 

przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach  i niepublicznych innych formach 

wychowania przedszkolnego  stanowi załącznik nr  6   do protokołu 

 

d) określenia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2016 

 

Inspektor ds. Ochrony Środowiska Bogusława Bandelewska szczegółowo omówiła uchwałę 

na komisjach poprzedzających sesję oraz projekt uchwały zawierał pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 
Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
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  o, Budżetu i 
Finansów 

 

określenia programu opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie miasta Iławy w roku 2016 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

określenia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2016 

 

Uchwała XX/193/16 w sprawie określenia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2016 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

e) wprowadzenia Programu „Iławska Karta Dużej Rodziny” 

 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję oraz projekt zawierał pisemne uzasadnienie. Wyjaśniła, że po 

konsultacjach z radcą prawnym  w projekcie dodano 3 słowa w paragrafie 7 „oraz ich zakres”.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
o, Budżetu i 

Finansów 
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wprowadzenia Programu „Iławska Karta 
Dużej Rodziny” 
 
 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie-  

uwagami 
komisji  

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Burmistrz Miasta  Adam Żyliński powiedział, że dyskusja dotyczyła tego, czy uchwała ma być 

wyczerpująca, czy dawać delegację do zarządzeń burmistrza w tym zakresie, ponieważ 

regulamin będzie żywy i będzie wymagał częstych zmian. Temat został zbadany i w różnych 

samorządach funkcjonuje to różnie. Wybrano ten wariant jako łatwiejszy, bo jak już wynikało              

z dyskusji, są co raz to nowe pomysły, stąd koncepcja aby uchwałę zachować w takiej formule               

i dać delegację do zarządzeń burmistrza.   

Radna Janina Okołowska doprecyzowała, że dodanie zapisu „oraz ich zakres” spełnia 

wymogi zapisów ustawowych. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański wyjaśnił, że każdorazowo zmiana w regulaminie 

wymagałaby zmiany uchwały na sesji, a tak jest prostsza ścieżka.   

Radny  Roman Brzozowski powiedział, że na komisji mówił, że ta uchwała to jest fikcja 

ponieważ wprowadza Kartę Dużej Rodziny, jednak nie określa, co te rodziny na tym skorzystają. 

Powiedział, że ustawa mówi wyraźnie, że to rada gminy  określa zakres uprawnień przysługujący 

członkom rodzin wielodzietnych.  Więc danie tej prerogatywy burmistrzowi  idzie zbyt daleko. 

Ustawa mówi również o zasadach finansowania i w swoim art. 29 mówi „ koszt realizacji ustawy,  

przez gminy związany z przyznaniem karty jest finansowany ze środków budżetu państwa” co 

można rozumieć,  że będzie refundowane z budżetu państwa.  Tak istotna inicjatywa rady dla 

rodzin wielodzietnych nie może być fikcją,  musi być wypełniona treścią. To gmina musi biorąc 

pod  uwagę skutki finansowe, podjąć decyzję czy będą to tylko ulgi związane z biletami do kina i 

wejściem na basen, czy też zostanie podjęta decyzja o ulgach w komunikacji miejskiej czy 

opłatach za wodę i ścieki. To rodzi skutki finansowe i nie można oczekiwać, że te zakłady 

budżetowe wezmą to na siebie. Należy to wyliczyć, ile to będzie kosztowało i uwzględnić  w 
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budżecie koszty poniesione w związku z funkcjonowaniem karty. Dodał, że można jeszcze mówić 

dalej o ulgach w posiłkach czy opłatach za przedszkole- jest to cała gama rzeczy, które powinny 

się w tej uchwale znaleźć, ponieważ ustawa mówi wyraźnie, że zakres uprawnień 

przysługujących członkom rodzin wielodzietnych ustala rada gminy i nie można tego scedować 

na burmistrza, ponieważ burmistrz nie ma możliwości bez zgody rady na to wydatkowanie tych 

środków budżetowych.    

Radny Ryszard Kabat przyznał rację radnemu Brzozowskiemu. Była mowa na komisji, że jeśli   

ma to iść w kierunku takiej formuły uchwały, to do uchwały będzie dołączone zarządzenie 

burmistrza, gdzie na dzień dzisiejszy jest to tylko uchwała. Dodał, że jest przekonany, że 

burmistrz będzie dbał o duże rodziny, ale radni chcieliby wiedzieć o szczegółach i popiera 

przedmówcę, że jeśli to się wiąże ze skutkami finansowymi dla budżetu to powinna ta uchwała 

być bardziej precyzyjna i zawierać to, co chcemy, aby te rodziny od miasta uzyskały. 

Burmistrz Miasta  Adam Żyliński powiedział, że stało się najgorzej jak mógł przypuszczać, 

ponieważ ma do tego stosunek obojętny. Poprosił, aby pani Mecenas się wypowiedziała jako 

osoba, która optowała za takim rozwiązaniem.   

Radca Prawny Jadwiga Drzystek powiedziała, że art. 27 ustawy o karcie dużej rodziny 

wprowadza możliwość uchwalenia przez samorząd programu przyznającego uprawnienia 

członkom rodzin wielodzietnych. Natomiast ust 2 tego przepisu określa, że rada gminy 

przyjmując taki program określa w szczególności: zakres podmiotowy programu przysługujący 

członkom rodzin wielodzietnych, zasady realizacji programu. Przedłożony projekt uchwały 

zawiera te wszystkie normy o których mowa jest w przepisie.  Tyle tylko, że sama uchwała nie 

określa ich w sposób szczegółowy, dając jednocześnie delegację burmistrzowi do określenia tych 

zakresów uprawnień w  drodze zarządzenia. Taki sposób wydaje się bardziej korzystny dla 

gminy, jednak trzeba mieć na uwadze to, że konstrukcja tego rodzaju uchwał jest różna i 

niektóre gminy mają je bardzo obszerne i wszystko jest w nich ujęte. Natomiast inne gminy 

delegują pewne uprawnienia na burmistrzów. Decyzja należy do radnych, ale przedłożona dziś 

formuła wydaje się z punktu widzenia pragmatyki lepsza. Zarządzenie jest aktem niższego rzędu, 
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dlatego można je łatwiej zmienić w każdych okolicznościach nie czekając na posiedzenie rady.  

Radny Roman Brzozowski zwrócił się do radcy, że opiera się ona na przesłankach 

medialnych, ale czy można precedens medialny stawiać naprzeciwko artykułowi ustawy, która 

mówi wyraźnie o kompetencji rady. Czy można to scedować na burmistrza? 

Radca Prawny Jadwiga Drzystek zwróciła uwagę, że w uchwale jest mowa o zakresie, tylko 

że radni podejmując tę uchwałę, delegują ten zakres na burmistrza, co spełnia przesłanki art. 27 

ust.2. Uchwała o nich mówi i stanowi. Praktyki są różne. 

Radny Andrzej Pankowski zapytał, co gdyby z tego zdania wyjąc słowo „zakres” a resztę 

zostawić, bo faktycznie należy to do kompetencji burmistrza, bo rada nie będzie robić 

regulaminu ani ustalać zasad. Wtedy byłoby to zgodne z ustawą i z tym o czym mowa.  

Radna Janina Okołowska powiedziała, że pragmatyka jest taka i taka , należy ustalić jak rada 

chce to przyjąć. Pani Wiceburmistrz ma przygotowany regulamin i on może być albo 

wprowadzony do uchwały jako załącznik albo przyjęty zarządzeniem. Najistotniejszym słowem w 

ustawie jest „rady gminy określają”  i do radnych należy decyzja jak zrobić.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że idea jest dobra aby wykonać gest w stronę 

rodzin wielodzietnych a niedobrze się dzieje, że odbywa się to w atmosferze sporu prawnego 

wobec czego zaproponował zdjęcie tego projekty spod obrad i przedstawione zostanie to na 

kolejnej sesji w formie zintegrowanej, i jeśli  radni chcą partycypować w tym przedsięwzięciu to  

nie ma nic przeciw temu.   

 

WNIOSEK  

Poddano pod głosowanie jawne wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie wprowadzenia Programu „Iławska Karta Dużej Rodziny” -Rada Miejska w obecności 

21 radnych – przy 19 głosach za 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym  przyjęła wniosek o zdjęcie 

projektu uchwały z porządku obrad. 
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f) nabycia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Chełmińskiej  

 

Kierownik Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski szczegółowo omówił uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję oraz przedłożył pisemne uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
o, Budżetu i 

Finansów 
 

 
nabycia nieruchomości położonej w 

Iławie przy ul. Chełmińskiej  

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie   

nabycia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Chełmińskiej  

 

Uchwała XX/194/15  w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Iławie 

przy ul. Chełmińskiej stanowi załącznik nr   8  do protokołu 

 
g) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu  

Kierownik Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski szczegółowo omówił uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję oraz przedłożył pisemne uzasadnienie do projektu uchwały . 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
o, Budżetu i 
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Finansów 
 

wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 

trwałego zarządu  

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu  

 

Uchwała XX/195/16  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z 

tytułu trwałego zarządu stanowi załącznik nr 9   do protokołu 

 

h) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Ziemowita 

 

Uchwałę szczegółowo na komisjach poprzedzających sesję omówił Wiesław Pieńczewski – 

Kierownik Wydz. GMK, ponadto zawiera uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
o, Budżetu i 

Finansów 
 

 
zbycia prawa własności nieruchomości 

położonej przy ul. Ziemowita 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie zbycia 

prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Ziemowita 

 

Uchwała XIX/180/16  w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. 

Ziemowita stanowi załącznik nr  10   do protokołu  

 

i) nadania nazwy ulicom w mieście Iława 

 

Uchwałę szczegółowo na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik Wydz. GMK 

Wiesław Pieńczewski, ponadto zawiera uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczeg
o, Budżetu i 

Finansów 
 

nadania nazwy ulicom w mieście 

Iława 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

W dyskusji głos zabrali: 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański poprosił Radnego Burdyńskiego  wyjaśnienie  

terminologii używanej w  uchwale jako współinicjatora projektu. 

Radny Wiesław Burdyński przedstawił krótki rys historyczny dotyczący nazewnictwa                     

w uchwale i wskazał różnicę między żołnierzami wyklętymi a żołnierzami niezłomnymi. W 

każdym języku występuje duch języka, to co zostało przyjęte i nikt tego nie neguje. Pierwszy raz 

użyto określenia żołnierzy wyklętych w tytule wydanej w 1996 roku książki J. Ślaskiego 

„Żołnierze wyklęci” - weterana AK i WIN-u, po wojnie więźnia politycznego, na wystawie 

ogólnopolskiej o tym samym tytule i w piosence Leszka Czajkowskiego.  W ten sposób utrwalono 
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to. Dzięki uchwale uchwalonej w 55 rocznicę śmierci  majora Zygmunta Szyndzielarza „Łupaszki” 

mówiącej o zasługach organizacji antykomunistycznych po II wojnie światowej – i tam użyto 

tego wyrażenia. To określenie przyjął też śp. Lech Kaczyński składając w sejmie swój projekt 

ustawy 26 lutego 2010 roku dla uczczenia pamięci żołnierzy walczących o suwerenną Polskę. 3 

lutego 2011 roku sejm przyjmuje ustawę   o ustanowieniu Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych z wyznaczeniem dnia 1 marca jako święta państwowego. Zatem gdyby to zostało 

zmienione to wbrew ustawie. 1 marca 1951 roku w piwnicy mokotowskiego umierali z rąk kata 

wybitni oficerowie IV Zarządu Zrzeszenia WIN z półkownikiem Cieplińskim, który też jest w 

omawianej uchwalę. 

Żołnierze niezłomni bardziej się kojarzy z żołnierzami którzy byli niezłamani ale byli czczeni, 

mieli swoje groby, gdzie można ich pośmiertnie honorować. O wyklętych była przez 70 lat cisza, 

mieli być wykreśleni  i nie wiadomo gdzie pochowani. Wyklęła ich władza ludowa, a naród nigdy 

nie zapominał. Dobrze, że po latach się do nich wraca i słusznie byłoby przywrócić im taką nazwę 

jaka się przyjęła w Polsce.   

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że się pogubił i nie wie jaka będzie w końcu 

nazwa: osiedle żołnierzy wyklętych czy niezłomnych. 

Przewodniczący Wojciech Szymański powiedział, że nie będzie nazwy osiedla, są tylko 

nazwy ulic.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że w Iławie nie ma administracyjnego podziału 

na dzielnice –są tylko zwyczajowo przyjęte nazwy.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że przygotował się i są to określenia kompatybilne i mogą 

oba równorzędnie funkcjonować. Profesor Jan Żaryn i inni nawołują, aby używać obu form 

zamiennie.  To, że miasto nie jest podzielone na osiedla to jedno, ale w mieście funkcjonują 

obiegowe nazwy osiedli: Lipowe, Czerwone , Piastowskie i uważa, że powinno pójść zapytanie o 

zdanie do tamtejszego stowarzyszenia. Nikt nie kwestionuje nazwy, tylko kwestii nazewnictwa 

tego osiedla, bo on sam chciałby mieszkać na osiedlu ludzi niezłomnych a nie wyklętych.   

Zaproponował, aby zmienić nazwę jednej z ulic na „Żołnierzy Niezłomnych”. 
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Radny Jerzy Brzozowski powiedział, że teoria radnego opiera się na tym , że ludzie nie znają 

historii, ale ludzie ją znają. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że przewija się wątek konsultacji społecznych, 

ale nigdy w ten sposób tego nie konsultowano i trudno to sobie wyobrazić. Ten obowiązek 

spoczywa na radzie. Jest coś takiego jak bank ulic. Umknęła uwadze sylwetka generała Fieldorfa 

„Nila”, który nie był żołnierzem wyklętym, ale  jest postacią zasługująca na to, aby jego imieniem 

nazwać ulicę. Powtórzył, że nie wyobraża sobie konsultacji w tym temacie, złamana zostałaby 

pewna elementarna zasada- jest to właściwość rady miejskiej i tego się trzeba trzymać do końca. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że faktycznie nie było takich konsultacji, ale też nie było 

sytuacji aby nadawano nazwę ulicom na osiedlu, gdzie powstało jakieś stowarzyszenie 

właścicieli tych działek. Działki sprzedawał syndyk. Dodał, że jego zdaniem należałoby 

przynajmniej stowarzyszenie zapytać, skoro idziemy w kierunku społeczeństwa obywatelskiego, 

czy żołnierze niezłomni czy wyklęci.   

Radny Jerzy Płuciennik zapytał, kto będzie budował ulicę, kto będzie płacił- nie 

stowarzyszenie tylko miasto i wydaje mu się, że to miasto jest tu władne i niech rządzi.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że nie kwestionuje kompetencji rady miejskiej tylko jego 

zdaniem wypadałoby zapytać. Mówimy o pieniądzach, to są one społeczne i ludzie płaca podatki 

do budżetu. Miasto buduje z pieniędzy podatników.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  zapytał, co w sytuacji kiedy osoby które nabyły 

działki i je sprzedadzą- czy też należałoby nowych nabywców pytać. 

Radny Andrzej Pankowski powiedział, że kiedyś przystąpimy do nadania nazw osiedlom, bo 

co raz częściej dotykamy tej nazwy i powinniśmy sobie te nazwę zakodować: „Żołnierze 

Niezłomni” a uchwałę zostawmy w takiej formie jak jest.  

Radny Roman Brzozowski zgłosił wniosek formalny o przeprowadzenie głosowania i 

zamkniecie dyskusji 

WNIOSEK 

Poddany pod głosowanie wniosek formalny radnego Brzozowskiego o zamkniecie dyskusji 
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został przyjęty pozytywnie przy 2 przeciwnych  

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20  głosach za i 1 wstrzymującym  podjęła 

uchwałę sprawie nadania nazwy ulicom w mieście Iława 

 

Uchwała XX/197/16  w sprawie nadania nazwy ulicom w mieście Iława 

 stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Ad 6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy wzięli 

udział między innymi w: 

• Zarządzie Związku Gmin Kanału Ostródzko-Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

• spotkaniu z firmą Animex w sprawie rozbudowy zakładu 

• spotkaniu z Krzysztofem Grabowskim w sprawie rozbudowy Hotelu Tiffi 

• odprawie rocznej Komendy Powiatowej Policji w Iławie w Starostwie Powiatowym 

• spotkaniu z prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej „PRACA”, Zbigniewem Stachurskim 

• posiedzeniu komisji w Iławskim Towarzystwie Budownictwa Społecznego, 

rozpatrującej    odwołania w sprawie mieszkań  

• spotkaniu ze Zbigniewem Bączkiem, FHU „Leśna” 

• spotkaniu z Lechem Wróbel w sprawie przyszłości niepublicznych przedszkoli 

• Gali Plebiscytu na Najpopularniejszego Sportowca „gazety Iławskiej” 2015 

• spotkaniu z emerytowanymi pracownikami Urzędu Miasta w Tawernie „Kaper” 

• Wizycie u Lecha Żendarskiego w Stowarzyszeniu „Promyk” dot. partnerstwa (Strefa 

Seniora) wraz z radnymi - Janusz Zaborowskiego, Elżbieta Lewandowska, Andrzej 

Pankowski 

• spotkaniu z Sewerynem Szczepańskim – Towarzystwo Miłośników Ziemi Iławskiej 

• spotkaniu z Dyrektor Przedszkola Nr 5 w Iławie, Krystyną Gogolin w sprawie 

nowego     zagospodarowania terenu 
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• spotkaniu z Wojciechem Drewniak w sprawie otwarcia nowej siedziby Sądu 

Rejonowego  w Iławie 

• wycieczce po Iławie, z przewodnikiem, Dariuszem Paczkowskim 

• spotkaniu z przedstawicielami Fundacji „A to historia” z Poznania w sprawie 

muzeum figurek historycznych 

• spotkaniu ze Stowarzyszeniem Wyjątkowe Serce w sprawie Dni Autyzmu 

• spotkaniu z prezesem ITBS, Zbigniewem Pawłowskim, Kierownikiem Wydziału 

Gospodarki Mieniem Komunalnym, Wiesławem Pieńczewskim w sprawie omówienia 

strategii rozbudowy budynków ITBS 

• premierze sztuki SWATY w Kinoteatrze „Pasja”, wystawianej przez Uniwersytet                        

III Wieku, w reżyserii Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury, Ewy Wiśniewskiej  

• uroczystej odprawie rocznej Zakładu Karnego w Iławie 

Wydział Bieżącego Utrzymania 

 
1. Rozstrzygnięto przetarg i podpisano umowę na pielęgnację oraz wycinkę drzew i  

krzewów w Iławie w roku 2016 

Wygrała firma „GREEN PROJEKT” Urządzanie i Utrzymanie Zieleni Ewelina Przywoźna,                  

Al. Lipowa 9/4, 14-100 Ostróda za cenę brutto: 58.015,00 zł 

 

2. W dn. 02.02.2016 r. – Rozstrzygnięto przetarg na naprawy (remonty) nawierzchni 

utwardzonych dróg i chodników, naprawy i wymiana znaków drogowych, pionowych 

oraz nowe oznakowanie dróg zarządzanych przez Urząd Miasta Iławy.  

Wygrał Wielobranżowy Zakład Usługowo-Produkcyjny i Handlowy „SPOMER” Sp. z o.o.,                  

z siedzibą, ul. Biskupska 7, 14-200 Iława za kwotę brutto 350493,73 zł. 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 
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1. W dn. 20.01.2016 r. dokonano odbioru końcowego inwestycji pn. Modernizacja 

przedszkola  nr 6 w Iławie, która polegała na dostosowaniu budynku do zasad 

bezpieczeństwa pożarowego.  

Wykonawcą ww. inwestycji była firma MONSTER s.c. z Olsztyna.  

W ramach inwestycji zostały wydzielone strefy pożarowe poprzez wybudowanie 

niezbędnych ścian, zamontowano klapy dymowe w stropach klatek schodowych, 

wykonano oświetlenie awaryjne i ewakuacyjne, instalację hydrantową wewnętrzną, 

zamontowano drzwi przeciwpożarowe oraz poszerzono pozostałe otwory drzwiowe i 

zamontowano drzwi zwykłe zgodnie z wymogami p.poż.  

Łączny koszt inwestycji wyniósł 348.221,63 zł. 

2. W dn. 22.01.2016 r. został ogłoszony przetarg nieograniczony na wykonanie 

dokumentacji projektowych dla następujących inwestycji: 

� Budowa drogi od ronda przy ul. Piaskowej do terenów przemysłowych 

� Rozbudowa układu komunikacyjnego na cmentarzu przy ul. Ostródzkiej 

� Budowa ulicy Morelowej 

� Budowa ulicy Kraszewskiego 

� Budowa łącznika pomiędzy ul. Boczno-Górną a ul. Skłodowskiej 

� Budowa łącznika pomiędzy ul. Chełmińską a ul. Grudziądzką 

Obecnie trwa procedura wyłonienia wykonawców na poszczególne dokumentacje. 

 

3. W dn. 27.01.2016 r. wysłano kompletną aplikację konkursową o współfinansowanie 

realizacji projektu pn. „Poprawa efektywności gospodarki wodno-ściekowej na terenie 

Aglomeracji Iława”  do Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 w 

ramach priorytetu II (Ochrona środowiska, w tym adaptacja do zmian klimatu); działanie 

2.3 (Gospodarka wodno-ściekowa w aglomeracjach).  
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Wartość całego Projektu: 14,5 mln zł brutto, wartość dofinansowania: 9,7 mln zł.  

Projekt realizowany jest w partnerstwie z Iławskimi Wodociągami na mocy porozumienia 

zawartego w dniu 25.01.2016 r. Beneficjentem Projektu jest Spółka, a Gmina Miejska 

Iława  – Podmiotem upoważnionym do ponoszenia wydatków kwalifikowanych.  

W ramach całego przedsięwzięcia Gmina Miejska Iława przedstawiła do 

współfinansowania następujące zadania:  

 

1. Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej w ulicy Księżnej Dobrawy, Mieszka I                                  

i Bolesława Śmiałego w Iławie 

2. Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej w ulicy Księżnej Dobrawy w Iławie 

3. Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej w ulicy Warsztatowej w Iławie 

4. Uzbrojenie terenów po byłych Zakładach Przemysłu Ziemniaczanego w Iławie 

4. W dn. 27.01.2016  r. została zawarta umowa z firmą  INWEST-BUD Sp. z o.o., ul. Szosa 

Bydgoska 60A, 87-100 Toruń na wykonanie inwentaryzacji wielobranżowej budynków 

użyteczności publicznej Gminy Miejskiej Iława (gimnazja, szkoły podstawowe, 

przedszkola, MOPS, Osiedlowy Dom Kultury, Dom Weterana).  

Wartość umowy opiewa na kwotę ryczałtową brutto 70.971,00 zł.  

Termin zakończenia realizacji przedmiotu zamówienia przewidziany jest na 07.03.2016 r. 

5. W dn. 01.02.2016 r.  odbył się przegląd gwarancyjny robót wykonanych podczas budowy 

zatoki postojowej dla autobusów przy Samorządowej Szkole Podstawowej Nr 4 w Iławie. 

Stwierdzono niewielkie ubytki w spoinowaniu pomiędzy polbrukiem a asfaltem na 

wyjeździe   z zatoki oraz konieczność poprawienia posadowienia znaku B-2. Poprawki 

wykonano    i odebrano jako prawidłowe w dniu 10.02.2016 r. 
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6. W dn. 05.02.2016 r., odbyła się prezentacja koncepcji rewitalizacji lasu komunalnego 

przy  ul. Sienkiewicza w Iławie wykonana przez firmę Pracownia Architektury Krajobrazu 

Marta Tomasiak, ul. Wymarzona 6, 77-230 Kępice. 

7. W dn. 08.02.2016 r., odbył się przegląd gwarancyjny boiska sportowego treningowego 

przy     ul. Sienkiewicza w Iławie. Boisko funkcjonuje prawidłowo, drenaż, nawierzchnia, 

oświetlenie oraz ogrodzenie – usterek nie stwierdzono. 

8. W dnu 08.02.2016 r. podpisano umowę z Pracownią Drogową – Grzegorz Drzycimski                

na pełnienie nadzoru inwestorskiego na zadaniu „Budowa ul. Ks. Dobrawy i Mieszka I                

za kwotę 5.904, 00 zł 

9. W dn. 08.02.2016 r. podpisano umowę z Przedsiębiorstwem Inwestycyjno-Usługowym 

„INWESTPROJEKT” sp. z o.o. ul. Kołobrzeska 13, 10-444 Olsztyn na pełnienie nadzoru 

inwestorskiego na zadaniu „Budowa kanalizacji deszczowej od ul. Zielonej do ul. 

Piastowskiej  za kwotę 6.100, 00 zł 

10. W dn. 10.02.2016 r. podpisano umowę  na budowę kolejnego odcinka ulicy Ks. 

Dobrawy i Mieszka I wraz z budową kanalizacji deszczowej oraz oświetlenia z 

Przedsiębiorstwem Produkcyjnym Usługowym i Handlowym „KOMBUD” Sp. z o.o. za 

kwotę 298.863,62 zł. Termin realizacji do 30.06.2016 r.  

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

 

1. W dniach 25.01. - 05.02.2016 r. w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i 

Pomocy Rodzinie odbywało się Zimowisko dla dzieci.  

Zajęcia odbywały się w godz. 1000 - 1400. Uczestnicy aktywnie spędzali czas m.in.                          

na: warsztatach w ODK - warsztaty plastyczne, projekcjach filmowych w Kinoteatrze 
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„Pasja”,  zajęciach sportowych w Hali Widowiskowo-Sportowej, warsztatach oraz 

zabawach integracyjnych. Odbyły się pogadanki z przedstawicielami ciekawych 

zawodów: Ratownik Medyczny - "Pokaz udzielania pierwszej pomocy", oraz Leśniczy - 

"Ptaki". Ponadto dzieci miały okazję uczestniczyć w kuligu oraz zabawach integracyjnych 

w gospodarstwie agroturystycznym w Gardzieniu.  Na zakończenie ferii odbyła się 

zabawa muzyczna dla wszystkich uczestników. Liczba uczestników zimowiska: 22 dzieci, 

2 wolontariuszy. 

2. W dn. 02.02.2016 r. odbyło się pierwsze posiedzenie Zespołu Interdyscyplinarnego                      

ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Na spotkaniu wybrano przewodniczącego 

Zespołu – Krzysztofa Panfila, zastępcę przewodniczącego – Edytę Perges oraz sekretarza 

– Martynę Kalicką. Przyjęto Regulamin Pracy Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Iławie. 

3. W dn. 04.02.2016 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami iławskich instytucji 

zaangażowanych w realizację procedury Niebieskiej Karty. Na spotkaniu poinformowano,                 

że od dnia 1 lutego 2016 r. siedzibą Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie został Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy 

Rodzinie. Na spotkaniu poruszono problem przemocy domowej oraz omówiono zasady 

współpracy  przy realizacji procedury Niebieskiej Karty.  

4. W dn. 09.02.2016 r. z udziałem Burmistrza Miasta, Adama Żylińskiego odbyło się  

uroczyste Ślubowanie członków Zespołu Interdyscyplinarnego/s Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie. 

 

Iławskie Centrum Kultury 

1. W dn. 17.01.2016 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbyło się Misterium Narodzenia Pańskiego. 

Spektakl opowiadający historię Bożego Narodzenia w wykonaniu młodzieży z Parafii 

Przemienienia Pańskiego i Scholi Gratia obejrzało 240 osób.  

 



Protokół Nr XX/15 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 22 lutego2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 

 

 22 

2. W dniach 25.01. – 05.02.2016 r. – cykl działań  Ferie Zimowe z ICK - zabawy wokalno-

ruchowe, zabawy integracyjno – kreatywne, warsztaty rzeźbiarskie, gry i zabawy 

darmowe, warsztaty żonglerki, zajęcia artystyczne, projekcje filmowe, spektakle 

teatralne oraz dyskoteki.  

Podczas wszystkich działań uczestniczyło ok. 2500 osób.  

3. W dn. 30.01.2016 r. w Kinoteatrze  „Pasja” wystąpiły gwiazdy TVS w programie Kabaret 

Śląski – Śląska Biesiada. W imprezie uczestniczyło 200 osób.  

4. W dn. 04.02.2016 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbyła się konferencja dla małżonków                             

i narzeczonych z udziałem O Adama Szustaka, w której uczestniczyło 220 osób. 

5. W dn. 11.02.2016 r.  w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Spektakl teatralny pt. „Swaty”                          

w wykonaniu grupy teatralnej ARLEKIN ze Stowarzyszenia Uniwersytet III wieku.  

6. W dn. 20.02.2016 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Spektakl Teatralny pt.  „Najwięcej 

samobójstw zdarza się w niedzielę” w wykonaniu aktorów z Teatru im. Stefana Jaracza                   

w Olsztynie.  Spektakl obejrzało 220 osób.  

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

 
1. W okresie od 26.01.2016 r. do 15.02.2016 r. w Świetlicy Środowiskowej "Mopsik" w 

Iławie odbywały się zajęcia dla dzieci i młodzieży z rodzin pozostających pod opieką 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie. W ramach zorganizowanego 

półzimowiska w zajęciach zaproponowanych przez wychowawców świetlicy wzięło 

czynny udział 56 osób.  

Zrealizowano bogaty program zajęć: 

- zajęcia sportowe i rekreacyjne: bilard, piłkarzyki, tenis stołowy itp., 

- zabawy psychoruchowe i socjoterapeutyczne, 

- turnieje: plastyczny, gier logicznych (Rummikub, Memos), tenisa, bilarda, piłki stołowej, 
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- codzienne gry i zabawy świetlicowe, planszowe, grupowe z wykorzystaniem chusty  

animacyjnej, 

- seanse filmowe DVD, 

- zajęcia aikido prowadzone przez wychowawcę świetlicy, 

- zajęcia plastyczne, komputerowe, 

- przedstawienia teatralne w wykonaniu podopiecznych świetlicy, 

- lepienie z masy solnej, 

- zabawy taneczne i dyskoteki, karaoke, 

 

Dzieci w okresie ferii w ramach dożywiania, otrzymywały też ciepłe posiłki w formie 

obiadów  z MOPS Iława oraz podwieczorków. Na zakończenie półzimowiska dodatkową 

atrakcją w dn. 05.02.2016 r. był zorganizowany wyjazd na basen do Olsztyna (Aquasfera), 

podczas którego uczestnicy mogli korzystać z wielu atrakcji, w tym z zajęć prowadzonych 

przez animatora. 

2. W dn. 04.02.2016 r. w związku z zaproszeniem na bal karnawałowy, 10 podopiecznych 

DDPS wzięło udział w zabawie, która odbyła się w Domu Pomocy Społecznej w Iławie 

przy  ul. Dąbrowskiego.  

3. W dn. 09.02.2016 r. odbył się wieczorek ostatkowy z 22 pensjonariuszami przy kawie                   

i ciastku.  

 

Straż Miejska w Iławie 

 
1. W okresie międzysesyjnym Straż Miejska w Iławie podjęła i przeprowadziła 383 

interwencje zgłoszone przez mieszkańców miasta, dyżurnemu jednostki, 

przeprowadzone z inicjatywy własnej i ujawnione przez monitoring wizyjny podczas 

których wylegitymowano 133 osób. 
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2. W dn. 28.01.2016 r.  Komendant Magdalena Woś uczestniczyła w odprawie rocznej KPP 

Iława, którą poprowadził p.o. Komendanta Powiatowego Policji podinsp. Wlademar 

Jackowski. Tematem odprawy było podsumowanie efektów pracy KPP Iława za rok 2015, 

ocena współpracy i realizacji wspólnych inicjatyw na rzecz zapewnienia bezpieczeństwa i 

porządku publicznego w powiecie oraz prezentacja głównych kierunków działań na rok 

2016.  

3. W dniach 28.01.2016 r., 02.02.2016 r., 04.02.2016 r. funkcjonariusz Straży Miejskiej 

nadzorował skazanego, który sprzątał najbardziej zaśmiecone tereny miejskie, usuwał 

ulotki reklamowe rozwieszone w miejscach niedozwolonych. Czas pracy skazanego to 4,5 

godziny. 

4. W dn. 29.01.2016 r. Komendant Magdalena Woś uczestniczyła w pogadance nt. 

„Bezpieczne ferie” w Bibliotece w Rudzienicach. 

5. W  dn. 01.02.2016 r.  strażnicy miejscy wspólnie z członkiem MKPRA, Edytą Perges, 

dokonali kontroli sklepu ubiegającego się o koncesję na sprzedaż alkoholu.  

6. W dn. 01.02.2016 r. w godzinach popołudniowych patrol Straży Miejskiej odwiózł 

bezdomnego do Ośrodka w Marwałdzie.  

7. W dn. 03.02.2016 r. w Komendzie Straży Miejskiej odbyły się konsultacje społeczne 

przeprowadzone przez funkcjonariuszy Wydziału Prewencji KPP Iława w sprawie 

zebrania informacji o miejscach zagrożonych i niebezpiecznych na terenie miasta. 

Efektem konsultacji     i zebranych informacji jest Mapa Zagrożeń.  

8. W dn. 03.02.2016 r. funkcjonariusz Straży Miejskiej uczestniczył w spotkaniu 

organizacyjnym Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przemocy.  

9. W dn. 05.02.2016 r. funkcjonariusze Straży Miejskiej uczestniczyli w roboczym 

spotkaniu dotyczącym inwestycji miejskiej zlokalizowanej w okolicy ul. Stacyjnej, 

stadionu miejskiego  i ul. Sienkiewicza, a w szczególności z monitoringiem terenu 

rekreacyjno-sportowego (tor do jazdy rowerem – pump truck – wraz z całą infrastrukturą) 

zaplanowanych w tej inwestycji. 
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10. W  okresie międzysesyjnym odbyły się 4 służby weekendowe. 

11. W czasie kontynuowania akcji „sezon grzewczy” skontrolowano dalszych 10 kotłowni 

przydomowych, które emitowały nadmierne zadymienie. W jednym przypadku 

ujawniono spalanie materiałów zabronionych, sprawcę ukarano.  

12. W okresie międzysesyjnym, zgłoszenia mieszkańców dotyczyły przede wszystkim 

naruszenia warunków dopuszczalności postoju pojazdów na chodniku, osób bezdomnych 

przebywających w piwnicach budynków wielorodzinnych, spożywania alkoholu, dzikich 

zwierząt błąkających się po mieście (po raz kolejny lis na Starym Mieście). Były również 

zgłoszenia o zwierzętach pozostających bez opieki, zwierzętach atakujących ludzi, 

zwierzętach potrzebujących pomocy (gołąb, który w wyniku podjętych działań został 

przez służby weterynaryjne przewieziony do ośrodka PK w Jerzwałdzie), nieporządkach                         

na posesjach, nieporządkach na terenach miejskich, nielegalnym składowaniu odpadów. 

Straż Miejska otrzymała również zgłoszenie z nr 112 – o watasze psów przemieszczającej 

się z jednej wsi do drugiej na obrzeżach miasta, która została przekazana do pracownika 

gminy    i schroniska dla zwierząt. 

13. Łączna liczba udzielonych pouczeń – 121 

Łączna suma nałożonych mandatów – 12 szt. na kwotę 1210,00 zł 

Doprowadzonych osób do miejsca zamieszkania bądź przebywania – 6 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali : 

Radna Elżbieta Prasek zapytała o spotkanie z panem Grabowskim, figurki historyczne i plany 

z nimi związane oraz o rozbudowę budynków ITBS. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że zachowa powściągliwość, bo nie wszyscy 

sobie by życzyli szczegółowych odpowiedzi. Poprzednia rada zmieniła plan zagospodarowania 

związany z tym terenem i pojawił się wątek poważnej rozbudowy hotelu. Problem polega na 

tym, że trzeba wrócić do starego planu, bo inaczej nie da się tego zrealizować. Już jest złożony 

wniosek dotyczący nowego spojrzenia na ten teren, będący własnością Pan Grabowskiego. 
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Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że z rozmowy z  Panem Grabowski dowiedział 

się, że tylko na części tego terenu wybuduje hotel 4-gwiazdkowy i salę konferencyjną na 800 

miejsc a na pozostałej części będzie zabudowa apartamentowa,   taka jak jest to obecnie w 

planie.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński   powiedział, że być może druga strona sobie nie rzeczy żeby 

było to przedmiotem dyskusji. Jesteśmy na etapie, że musi nastąpić zmiana planu 

zagospodarowania, aby umożliwić Państwu Grabowskim realizację ambitnych planów.  

ITBS- pojawiają się dobre znaki w funkcjonowaniu ustawy, co pozwala powrócić do polityki 

mieszkaniowej. Prezes ITBS wraz z Wieśkiem  Pieńczewskim byli na spotkaniu w Gdańsku i 

wracamy do idei budownictwa społecznego na terenie ulicy Jasielskiej. To kolejny etap zmiany 

tego terenu, jest tam projektowana ulica może w najbliższym medialnym wydaniu będzie na ten 

temat więcej powiedziane. To się zamyka w jedną całość. Jeśli będzie ITBS dobrze funkcjonował, 

to są plany, aby co roku stawiać budynek 20-kilku mieszkaniowy, aby trafić do grupy która nie 

mieści się w warunkach deweloperskich ani w iławskiej biedzie, gdzie rozdawane są skąpo 

mieszkania komunalne, odzyskane. 

Figurki historyczne- jest idea powstania polskiego centrum figury historycznej, co jest rzeczą 

popularną na zachodzie. Dwoje pasjonatów chciałby się zakotwiczyć w Iławie i pomysł jest 

bardzo dobry. Jest plan, aby to rozszerzyć o ekonomię  społeczną, aby to nie było tylko 

wstawiennictwo, ale metoda i styl dla określonych grup społecznych np. seniorów, 

wykluczonych grup społecznych czy WTZ, aby nauczyć się pracy przy figurce historycznej. To 

bardzo intelektualne przedsięwzięcie poparte wiedzą historyczną i naukową.  

Radna Ewa Jackowska poprosiła o przybliżenie tematu spotkania z panem Bączkiem i 

prezesem Sp-ni Panem Stachurskim, a Panią Junkier  o informację o spotkaniu na temat Dni 

Autyzmu. 

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński   powiedział, że Zbigniew Bączek jest dzierżawca trudnego 

terenu „Italiany”  i pola przy ul. Sienkiewicza. PTTK ogranicza się do tego aby eksploatować treny 

bez nakładów. Wstępna prośba Pana Bączka to dołączenie do sytuacji, która będzie 
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przedmiotem obrad w kwietniu lub w maju, w temat ucywilizowania i przywrócenia tradycji 

laskowi miejskiemu. Jest już na ten temat opracowanie, zespół leśny leżący obok musiałby 

korespondować z tym co tam powstanie, i poprzez nawiązanie współpracy z PTTK i świadczenie 

jakiejś pomocy zmusić właścicieli do inwestowania w tereny zewnętrzne, obecnie w stanie PRL-

owskim.  

Rozmowa z Panem Stachurskim dotyczyła u. Piotra Skargi i planów odnośnie tamtego terenu. 

Dla spółdzielni każda ulica to obciążenie i myśli, że dojdzie do porozumienia. Drugi temat to 

przejęcie mieszkania z którego spółdzielnia musi kogoś wykwaterować.  

Zastępca Burmistrza  Ewa Junkier powiedziała, że Dni Autyzmu będą obchodzone 

dwutorowo; SSP nr 4 zorganizuje marsz  na trasie podobnej jak w ub roku z dziećmi z 

przedszkola integracyjnego i SSP nr 2. Stowarzyszenie Wyjątkowe Serce chce zrobić happening  

pod ratuszem z udziałem gości z Olsztyna. Obchody będą dwudniowe. 

Radny Włodzimierz Harmaciński zapytał, czy zapadały decyzje odnośnie rozbudowy 

Animexu. Kolejne pytanie dotyczyło funkcjonującego Kanału  Ostródzko-Elbląskiego, co dzieje 

się w jego działaniach istotnego dla naszej gminy. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński   powiedział, że w temacie Animexu dużo się dzieje, ale 

obydwie firmy źle patrzą, jeśli tym dyskutuje się  publicznie. Animex projektuje ten zakład, co nie 

oznacza, ze ten zakład tam powstanie, bo decyzje zapadają w świecie. Miasto się zabezpiecza 

wpisując do budżetu kwotę związaną z infrastrukturą. Firma Poznańska i jej wejście na ulicę 

Ziemowita będzie kosztować niedługo 1 mln złotych, ale jest to świadomy wybór, bo chcemy 

nowych miejsc pracy i tworzenia nowej jakości.  Inwestycja uruchomi całość tej dzielnicy 

przemysłowej. Jeśli powstanie zakład, będzie lustrzanym odbiciem obecnego zakładu, jednak 

nowocześniejszy.  

Ze związkami jest różnie i z ich działalnością. Ten funkcjonuje na zasadzie dobrej wiary. W 

przyszłym miesiącu przedstawimy pomysł na przystąpienie do Zachodnio- Mazurskiej  LOT, która 

towarzyszy temu związkowi i żegludze. Lokalny LOT miał złą sławę i zakończył się fiaskiem. 
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Ostródzki rozwija się dynamicznie i zaprosili do stworzenia tego regionu Iławę. To będzie 

przedmiotem dyskusji kolejnych komisji.  

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że zapytał o to w związku z realizacją projektu , 

ponieważ żeglarze skarżą się, że nie można  przepłynąć odcinkiem Iławskim kanału od Jezioraka 

do Miłomłyna. Starostwo wydawało pozwolenia wodno-prawne na prace związane z 

pogłębianiem, ale czy zostało to zrealizowane, skoro są takie skargi. Fakt, że ubiegły rok był taki, 

że poziom wody był niski,  ale dobrze byłoby dowiedzieć się, co tam zostało zrobione. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński   powiedział, że myśli że nie zrobiono nic albo niewiele. 

Powiedział, że jeśli chodzi o wody to należy pamiętać o podziale demarkacyjnym – czyli tym, kto 

się czym zajmuje, bo na miasto sypie się krytyka opinii publicznej i żeglarzy. A miasto poza 

monitami w tej sprawie nic zrobić nie może. Zarządca jest RZGW z siedzibą w Gdańsku,  które 

nie jest bardzo emocjonalnie związane  problemem tego obszaru.  

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że kanał miał być robiony w ramach projektu 

przez Związek Gmin. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński   powiedział, że nie. 

Radny Grzegorz Przytuła zapytał o umowę na inwentaryzację budynków, ile ich jest i czy jest 

pomysł na dofinansowanie tej inwestycji. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedział, że termomodernizacja będzie 

dwutorowa. Miasto należy od Ostródzko-Iławskiego Obszaru Funkcjonalnego  i prowadzone są 

rozmowy, aby wszystkie gminy do niego należące wytypowały po 2-3 obiekty do wspólnego 

wniosku, aby wystartować w konkursie po środki unijne. Alokacja nie jest duża, stąd wspólny 

wniosek, aby gminy które do niego należą nie konkurowały między sobą. Na pozostałe  budynki 

będą osobne starania o dofinansowanie, albo w partnerstwie.  

 

Ad .7. Interpelacje i zapytania radnych 

Radna Ewa Jackowska odczytała pisemną interpelację dotyczącą ustawy 500+ 

Interpelacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu 
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Radny Feliks Rochowicz  powiedział, że na ostatnim jego dyżurze  radnego, troskliwi mieszkańcy 

zadali pytanie czy została rozliczona dotacja unijna na budowę basenu oraz zwrócili się z 

zapytaniem o przyczynę budowy wadliwego dachu na hali i czy są winni tego stanu rzeczy.  

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Zakrzewska odczytała 5 interpelacji: 

Na poprzedniej sesji w imieniu mieszkańców zapytałam skąd  ZKM  miał pieniądze na zakup 

autobusów, kiedy i w wyniku jakich działań zgromadził takie oszczędności, skąd one się wzięły? 

Otrzymaną pisemną odpowiedź z firmy ZKM przekazałam zainteresowanym. 

Nie będę mówiła o ich reakcji na to pismo, ponieważ nie dotyczy to meritum sprawy. 

Zainteresowani zadali konkretne pytanie i nie dostali na nie odpowiedzi, a w zamian 

przestawiono im przepisy prawa i opis funkcjonowania spółki, które można znaleźć w Internecie. 

Skoro zainteresowani nie uzyskali odpowiedzi , to ja pytam kierującego firmą ZKM: 

„ Skąd i kiedy wzięły się te oszczędności na zakup autobusów, czy był to zakup planowany i 

jaki był całkowity koszt tego zakupu ? ” 

W roku 2014 utrzymanie placyku przy wysypisku kosztowało ok. 13.000 zł. We wrześniu 

2015 r. pytałam, jakie koszty poniosło miasto na ten cel w 2015 r. Uzyskałam odpowiedź, że od 

stycznia do sierpnia  miasto nie poniosło żadnych kosztów na utrzymanie tzw. placu materiałów 

rozbiórkowych przy ulicy Komunalnej. Proszę o informację, czy przez następne 4 m-ce / do 

końca 2015 r./ były jakieś koszty związane z tym placem, a jeżeli tak to jakie ? 

Proszę o informację co za inwestycja jest rozpoczęta na starej stacji przeładunkowej, 

widziałam ponabijane słupki, jakieś pomiary geodezyjne są chyba robione – kto to robi i co ma 

powstać ? 

Proszę o wyjaśnienie okoliczności unieważnienia przetargu na sporządzenie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Iławy oraz sporządzenie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Iławy. 

a/ Dlaczego ta sama firma  w I przetargu podaje ceny brutto : 

- za sporządzenie studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego 

miasta Iławy  cenę; 34.000,- zł 
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a w II przetargu za to samo ta sama firma  cenę:      38.000,- zł  

b/ Dlaczego w I przetargu  za sporządzenie całego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla miasta Iławy  jest cena brutto   85.000,- 

a w II przetargu za to samo jest cena jest 85.000,- zł + 15.000,- zł ekstra za jednostkę 

planistyczną B.  

Czy jednostka planistyczna B nie jest częścią całego planu ? 

Dla jednostki B nie było oddzielnego przetargu, tylko  dodano drugą procedurę w przetargu. 

Dlaczego ta sama firma zostaje wybrana w II przetargu za cenę 138.000,- złotych, a była 

odrzucona w I kiedy chciała zrobić to samo za 119.000 złotych ? 

Dlaczego tak priorytetowo pod szpital traktujemy jednostkę B, a inni inwestorzy też chcący  

skorzystać z unijnych funduszy muszą czekać na zmianę planu kolejny rok. 

Na Komisji Problematyki Społecznej poinformował nas Pan Burmistrz, że przymierza się do 

postawienia kontenerów na ulicy Kolejowej. Proszę rozważyć czy jest to właściwe miejsce. Jest 

to na uboczu miasta, daleko od Policji i Straży Miejskiej. Na Kolejowej są i powstają nowe 

zakłady pracy w tym piękny tartak. Będzie duże zagrożenie pożarowe i nieuwaga tych 

mieszkańców w znacznym stopniu zmniejszyłaby bezpieczeństwo tego obszaru.  

Proszę o wyczerpująca informację z jakiego klucza i przez kogo zostali wybrani radni na 

wyjazd do Herborn.  Jaki to poliglota sprawdzał znajomość języków obcych  radnych, czy 

pracownicy urzędu też mieli test na stopień znajomości języka niemieckiego? Jestem 

związkowcem, a zatem w szczególności drażni mnie wszystko co może mieć znamiona 

dyskryminacji. 

Proszę wyjaśnić dlaczego nie zostaliśmy zaraz po sporządzeniu listy „radnych pierwszego 

sortu” poinformowani o tym, że „ drugi sort ” nie jedzie. 

Zupełnie przypadkiem już 25 stycznia dowiedziałam się po sesji, ze w zaciszu pewnego 

gabinetu została sporządzona lista „ Dziesięciu Wspaniałych ” i Oni wiedzą, że jadą. Jak można 

było tak potraktować radnych ? Jak można było wpaść na taki szatański pomysł? 

Do tej pory myślałam, że Burmistrzowie będą dążyć do zintegrowania radnych, do  
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 stworzenia partnerskich stosunków – tak, abyśmy wspólnie jak najlepiej działali na  rzecz 

naszego miasta. Czemu ma służyć skłócenie radnych ? 

Czy lista ta była konsultowana  z Przewodniczącym Rady? Jeżeli tak , to jakie było  

stanowisko Przewodniczącego w tej sprawie ? 

Proszę o podanie nazwisk wybranych radnych i uzasadnienie dlaczego właśnie oni zostali 

wybrani ? 

Proszę również o podanie kosztów tego wyjazdu, ilości osób wyjeżdżających oraz  terminu 

tej wycieczki dla Wybrańców?  

Radny Stanisław Milewski zwrócił uwagę radnej Jackowskiej, że nie ma wiceburmistrzów 

tylko zastępcy. Mieszkańcy ulicy Zalewskiej, gdzie kończy się teren zabudowany kierowcy jeżdżą 

bardzo szybko, a jest tam bardzo duże natężenie ruchu rowerowego, nie ma tam ani chodnika 

ani ścieżki ani oświetlenia.  

Radny Włodzimierz Harmacinski zapytał, w kontekście inwestycji ITBS, czy jest jakieś 

zainteresowanie działkami wzdłuż oczka wodnego, gdzie miał powstać ulica równoległa do 

Brzozowej i był zamysł budowy ładnych bloków ITBS. 

Radny Andrzej Pankowski odczytał interpelację dotyczącą ścieżek rowerowych.  

Interpelacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

Radny Roman Brzozowski zwrócił się w imieniu mediów elektronicznych o przygotowanie 

zestawienia kwot na promocję, reklamy i artykuły sponsorowane i ogłoszenia,  za okres od 

stycznia 2015 roku do 20 lutego 2016 roku, z uwzględnieniem kwot z przeznaczeniem na 

poszczególne media. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański odczytał interpelacje pisemne radnego Janusza 

Zaborowskiego złożone wspólnie z radnymi E. Bojko, E.Lewandowską i A. Pankowskim 

Interpelacje stanowią załączniki nr 14-15 do protokołu 

Następnie zgłosił sprawę dziury na ulicy 1 Maja, która jest łatana co dwa tygodnie, ale 

pomaga to na bardzo krótko. Porosił, aby wpłynąć na wykonawcę, aby zrobił to solidniej.  
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Kolejna sprawa zgłoszona przez mieszkańców osiedla przy ul. 1 Maja, wspominana od 

poprzedniej kadencji i bagatelizowana do czasu, aż stanie się nieszczęście. Dotyczy drzewa 

zasłaniającego przejście dla pieszych przy ul 1 Maja za skrzyżowaniem z ul. Jasielską. Jeden z 

mieszkańców o mały włos nie został tam potrącony. Piesi są tam niewidoczni. Argument, że 

drzewo jest zdrowe nie przekonuje mieszkańców, jako przykład podają wycinkę zdrowych drzew 

wzdłuż ulicy Kopernika. Dodał, że może tam dojść do nieszczęścia a potrącenia już tam się 

zdarzały i należy rozważyć czy wartość przyrody przewyższa wartość życia ludzkiego.    

Radny Robert Kowalewski przypomniał o wnioskowanym przez siebie wcześniej dokonaniu 

przeglądu i doświetleniu przejść dla pieszych. Zapytał również o możliwość poprawy nawierzchni  

jezdni na odcinku od szpitala do małego ronda przy budowlance.   

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania   

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że nie będzie odpowiadał chronologicznie i nie 

na wszystkie pytania odpowie.  

Odpowiadając radnemu Kowalewskiemu powiedział, że jest to droga powiatowa. Miasto 

sugerowało powiatowi kilka rozwiązań, rozpoczęto  realizację zaplecza tej ulicy, robiona jest 

dokumentacja. Zadeklarowano powiatowi, że miasto jest w stanie wykonać chodnik po drugiej 

stronie w ramach inwestycji robionej na zapleczu, ale musi być na to również zgoda powiatu. 

Poprosił radnych pracujących na co dzień w powiecie, aby powtarzali te uwagi. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że w budżecie powiatu zgodnie z porozumieniem  jest 

nawierzchnia ulicy Sobieskiego.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że jest to porozumienie ustne. Jest ulica 

Zalewska, z tytułu której starostwo otrzyma zwrot środków na poziomie 1 miliona złotych i 

toczony jest spór, kto więcej się tam dołożył, ale ładnie by było, gdyby w ramach zwróconych 

środków dokończyć inwestycję na ul. Zalewskiej i rozwiązać kilka problemów. Poprosił, aby 

również tę uwagę przekazać do starostwa.  
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Doświetlanie przejść- problem się powtarza, zrobiono akcję związaną z dziećmi,  ale co do 

natychmiastowego rozwiązania problemu trudno się wypowiadać. 

Drzewa- to doświadczenie traumatyczne, kiedy wycina się kolejne drzewo zaczynają się 

ataki telefoniczne różnych obrońców przyrody, którym cierpliwie się tłumaczy, że każde drzewo 

ma swoją historię, że ma szczegółowe badania uzasadniające wycinkę. Wycinki drzew mają tylu 

samo zwolenników, co przeciwników. Jeden z mieszkańców zażądał przeprowadzenia akcji 

zdejmowania jemioły, bo to wielki szkodnik, co jest zadaniem bardzo kosztownym i 

niewykonalnym – tego nikt nie robi. Dodał, że temat wycinki drzewa będzie rozpatrzony, ale 

należy się liczyć z tym, co będzie jeśli wycięte zostanie drzewo, które się do tego nie kwalifikuje.     

Temat posadzki w przedszkolu nr 2 zostanie rozpatrzony przy rozważaniu potrzeb 

przedszkolnych, bo takich jest wiele.  

W sprawie oczka przy ul Gdańskiej- Mariola Zdrojewska zaproponowała, aby połączyć  

aspiracje miasta, związane z utworzeniem strefy seniora i zagospodarowania oczka siłownią pod 

chmurką, grillem, ciągami pieszymi, zalaniem akwenu aby nawiązywało to budynku 

realizowanego dla seniorów przez Lecha Żendarskiego i Stowarzyszenie „Promyk”. Trwają prace 

nad partnerskim projektem w tej sprawie na zapleczu zespołu szkół.  

Radny Edward Bojko powiedział, że w archiwum ZS są dwa podobne projekty.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że jeśli chodzi o dziurę na 1 Maja to najlepiej 

byłoby zmodernizować cały fragment tej ulicy, bo sytuacja to może się powtarzać, jest 

powiązane z infrastrukturą poziemną. Są jeszcze takie fragmenty w Iławie, gdzie pracuje układ 

rur, kanalizacji który niszczy nawierzchnie zewnętrzną. To droga powiatowa zarządzana przez 

miasto.  

Podziękował radnemu Brzozowskiemu za wywołanie tematu, dodał że zostanie on 

sprawdzony i że będzie to przyczyna, aby rozejrzeć się po samorządowym świecie jak wygląda 

funkcjonowanie z mediami i opłacanie ich. Miasto jest na to gotowe i sam sugeruje służbom, aby 

wszystkie media traktować jednakowo. Chciałby sprawdzić jak miasto wygląda na tle innych 

samorządów. 
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Do radnej Jackowskiej powiedział, że otrzyma odpowiedź na piśmie z MOPS, który już 

intensywnie pracuje nad ustawa 500+. Jak pojawia się zadanie rządowe, to cały gniew 

społeczeństwa spada na władze samorządowe, ale miasto poradzi sobie z tym problemem.  

Mają powstać dwa budynki ITBS przy ulicy Jasielskiej – jeden na miejscu baraków Hubnera 

1e i 1a, oraz jest plan aby wrócić do trzeb budynków ITBS i je kontynuować, nie na palach ale 

alternatywnie do ulicy Brzozowej. Nie byłaby to wysoka zabudowa, ale zgodnie z planem, jest 

tam budownictwo wielorodzinne. 

Ścieżki rowerowe – jest pomysł, aby przy ścieżkach spacerowych przy rozlewisku jeziora 

Iławskiego, brane są  pod uwagę ciągi rowerowe szybsze jak również dla rolkarzy o takiej 

nawierzchni, ale nie można w całym mieście wprowadzić tej samej technologii.  

Nie jest rozstrzygnięte odnośnie kontenerów czy to będzie ulica Kolejowa, ale nie da się 

uciec od tematu kontenerów, jako tego który zdyscyplinuje społeczeństwo, które nie płaci 

czynszu. Każdy przypadek będzie odrębnie badany i nie ma obaw, że zostanie tam 

wykwaterowana  rodzina z małymi dziećmi. Jest 4 miliony zadłużenia czynszowego z różnych 

powodów. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że inne samorządy odchodzą od kontenerów /wypowiedź 

poza mikrofonem/  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że jest sprawdzane jak to funkcjonuje w kraju 

gdzie mieszkaniec będzie miał  kartę i  wybór czy wykupić prąd czy alkohol. 

W temacie hali burmistrz powiedział, że szesnaście lat temu oddano do użytku halę miejska, 

kiedy on był burmistrzem, skończył się okres gwarancji i nic się nie działo. Zaczęło się dziać 

później – dach nie spełnia wymogów i źle zaprojektowana została wentylacja. Podjęto kroki w 

kierunku naprawy tego,  a w kolejnych latach być może zmiany układu widowni. Jeśli są na to 

inne teorie, to od tego są organy ścigania.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że dotacja unijna na basen została 

rozliczona, przeszła szereg kontroli UKS i jedna z kontroli naliczyła korekty dotyczące 

rozstrzygnięcia przetargu na wykonawcę. Sprawę miasto skierowało do sądu twierdząc, że 
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korekta została naliczona niesłusznie i sprawa została wygrana i na podstawie wyroku marszałek 

powinien zwrócić miastu pieniądze. Jednak marszałek złożył wniosek o kasacje tego wyroku i 

obecnie ma zostać wyznaczony termin odnośnie kasacji. Miasto ma nadzieję, że do tej kasacji 

nie dojdzie i że zabrane karnie pieniądze zostaną zwrócone. W ciągu 2-3 miesięcy sprawa 

powinna zostać rozstrzygnięta. Jest to kwota około 400 000 złotych.  

Radna Anna Zakrzewska doprecyzowała, że chodzi jej o to dlaczego plan dla całego miasta 

w skład którego wchodzi jednostka planistyczna B jest tańszy, a wyodrębniona jest ta jednostka 

B i przez to jest droższy.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że tłumaczyła to przy podejmowaniu 

uchwały, że może dojść do takiej sytuacji, że sporządzenie planu będzie kosztowało drożej, 

ponieważ będą prowadzone dwie osobne procedury dotyczące przeprowadzenia zmian w planie 

– każda procedura idzie swoim tokiem i wiąże się to z kosztami wysyłki, opracowania map, 

uzgodnień itd. To koszty robione osobno dla całego miasta z wyłączeniem szpitala i dla szpitala 

osobno. Procedura dla szpitala zostanie zakończona wcześniej, bo nie wymaga zmiany studium, 

bo dopuszcza rozbudowę szpitala w takim zakresie, a dla pozostałej części miasta musi być 

zmienione również studium, bo wnioski które są złożone, są z nim niezgodne.  

Radna Anna Zakrzewska zapytała, dlaczego studium w pierwszym przetargu kosztowało 34 

tys. a w drugim 38, skoro dotyczyło tego samego. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że jest to wycena wykonawcy. 

Pierwszy przetarg unieważniono, ponieważ wykonawca nie był w stanie wyjaśnić tzw. rażąco 

niskiej ceny.  

Radna Anna Zakrzewska zapytała, czy potrafił wyjaśnić czemu skoczyło z 34 na 38 tysięcy. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że tego nie musiał wyjaśniać. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że nie zajmuje się na co dzień ustawą o 

zamówieniach publicznych która jest skomplikowana, ale rozjemcą jest UZP  a nie wątpliwości 

czy zastrzeżenia. Miasto gorzej by wypadło, gdyby zaczęto unieważniać przetargi nie z pozycji 

UM tylko UZP. 
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Koszty placu- odpowiedź zostanie przygotowana pisemnie. Jeśli chodzi o inwestycje to 

dzierżawca ma pozwolenie na budowę zgodnie z prawem. 

Radna Anna Zakrzewska zapytała czy miasto wie, co będzie tam budowane czy nie jest tym 

zainteresowane. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że  jeśli chodzi o wyjazd do Herbrorn to 

burmistrz nie wie, ile jest w tym jego winy, ale sugestie jakie złożył organizatorowi wyjazdu były 

takie, aby podzielić, że nie jadą tylko radni, ale również pracownicy ratusza i podległych 

jednostek. Drugie kryterium jest takie, że jadą ci którzy nigdy wcześniej nie byli. I od tego 

zaczęto.  

Przypomniał jak deklarował kiedy A. Pankowski I J. Sochacki zajęli się gośćmi, zostało to 

zauważone i że należy im się rewanż podczas wyjazdu roboczego. Ten wyjazd ma inny charakter. 

Jest to święto Hesji, wielki festyn z zaprzyjaźnionymi samorządami- koszty pobytu w całości 

pokrywa strona niemiecka. Po stronie miasta jest tylko koszt dojazdu. Nie byłoby problemu, 

gdyby nie uchodźcy. Zakładano z pojadą 3 autobusy i miała jechać cała rada i nie tylko. Przyszła 

informacja, że w Herborn jest obóz dla uchodźców, będący źródłem problemów i cały wyjazd 

musi być znacznie skromniejszy. Zakwaterowanie będzie w pokojach 2-osobowych, co nie jest 

już standardem na świecie. 

 Dodał, że jeśli sytuacja wyszła niezręcznie, to bierze to na siebie ale intencja nie była zła, 

tylko obliczona na to, aby najpierw proponować wyjazd  ludziom którzy nigdy w Herborn nie byli 

i że nie miał pojęcia, że wieloletnia radna Zakrzewska nie była.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że nie była zainteresowana tym wyjazdem ze 

względów zdrowotnych, dlatego tak śmiało pyta. 

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że  obiecuje, że tych wyjazdów będzie więcej 

np. do Thollen, sam nie był nigdy na Litwie mimo, że podpisywał umowę partnerską. Osoby 

będą wybierane rotacyjnie. Zwrócił się do mediów z prośbą, bo wydaje mu się to 

prowincjonalne  jeśli  próbuje się robić problem z wymiany samorządowych delegacji- to jest 
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standard funkcjonowania samorządów w Europie, i nie należy robić z tego wydarzania o 

charakterze krytyki publicznej i dziadostwa. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że nikt nie robi z tego dziadostwa i jest jak najbardziej 

za takimi wyjazdami, ale chciałaby wiedzieć kto sprawdzał znajomość języka niemieckiego  

wśród radnych.  

Kierownik Wydz. PWZ Piotr Ambroziak powiedział, że to nadinterpretacja słów jakich 

udzielił do „Infoiława”, bo podał że jednym z kryteriów są podstawy znajomości jednego z 

dwóch języków,  ale nie jest to warunek. Kryterium jest zgodzenie się na warunki typu 

mieszkanie 2-3 osobowe pokoje. Lista jest jeszcze kwestią otwartą. 

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że   niedługo będzie wystosowane zaproszenie 

do burmistrza do Lambale we Francji , będzie się coś działo w tej materii i gwarantuje, że żaden z 

radnych nie zostanie nie zauważony i  w okresie najbliższych kilku lat, każdy gdzieś pojedzie.  

Radna Anna Zakrzewska dopytała , czy przewodniczący rady wiedział o sporządzeniu takiej 

listy i czy brał w tym udział.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że nie maił w tym udziału.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zapytał radną Zakrzewską czy wyobraża sobie sytuację 

transparentnego wyboru 10 radnych. 

Radna Anna Zakrzewska zaproponowała, aby burmistrz zapytał poprzednich burmistrzów 

jak to elegancko robili i nie było żadnych wątpliwości bo wiadomo, że nie wszyscy pojadą, bo nie 

wszyscy mogą.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w tej sytuacji musi pani 

wiceprzewodniczącej odpowiedzieć, że nie do końca z tą elegancją było jak należy, bo podczas 

ostatniego wyjazdu do Herborn, gdzie pojechała nieliczna, ograniczona grupa, dowiedział się po 

czasie, że zaproszenie dotyczyło całej rady a jeden z ówczesnych, nieobecnych już w ratuszu 

pracowników, zaproponował ówczesnemu burmistrzowi, żeby zmniejszyć tę ekipę i aby 

pojechała mniejsza grupa. Tak, że w poprzedniej ekipie, nie do końca było to takie w „białych 

rękawiczkach”.    
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Radny Roman Brzozowski powiedział, że czuje się zawstydzony, bo radni dopominają się o 

wycieczkę. Dodał, że swojego czasu wspólnie z panem Ambroziakiem próbował wypełnić treścią 

tego typu spotkania z krajami zaprzyjaźnionymi i to zajęło około roku. Była to robocza wizyta, 

trzeba było wskazać partnerów  i kierunki, i przerodziło się to w prawdziwą współpracę 

gospodarczą. Wówczas IZNS podpisał umowę na remonty silników. Nie doszło to do skutku, bo 

Pan Ptasznik zamknął tę możliwość i nic więcej się nie działo. Zaproponował, aby rozgraniczyć 

wizyty wycieczkowe polegające na pokazywaniu się, należy dążyć aby czegoś dokonać.  

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że każdy wyjazd miał swój plan i swój cel i ani 

jeden nie był towarzyski i było przeprowadzone w innej formie i nie dziwi go to pytanie, jak i to 

że radni chcą wyjeżdżać, współpracować i uczyć się.  

Prezes ZKM Andrzej Orzechowski powiedział, że mimo że ZKM są spółką prawa 

handlowego, to nie  są spółką komercyjną tylko komunalną. Co roku składane jest przy budowie 

budżetu zapotrzebowanie na środki z tytułu utraty wpływów  za przejazdy ulgowe i bezpłatne. 

Jest tam uwzględniona amortyzacja – koszt służący na odtworzenie środków. Jeśli spółka nie 

otrzymywała rokrocznie, sukcesywnie dopłat na poziomi traconych wpływów, rodziła się strata , 

która przekształcała się w pokrycie straty. Spółka przez to pokrycie tych środków, nie 

skonsumowała ich tylko gromadziła i kupiła tabor. Zaproponował, aby radna Zakrzewska 

odwiedziła spółkę i wówczas przedłoży dokumenty. Gdyby dopłaty były regularne to i 

odtworzenie środków takie by było i  możliwy byłby zakup co dwa lata nowego  autobusu. I nie 

byłoby sytuacji, że na dzień likwidacji autobus ma 31 lat. Strata rok po roku może grozić 

upadłością spółki. Koszt papierowy rodzi to, że płynność finansowa jest, ale nie ma wyniku 

finansowego. Poprzez to, że była starta, były przez kolejne lata dopłaty na pokrycie strat , które 

gromadzono po to, aby zakupić autobusy.  

Radna Anna Zakrzewska zapytała o ilość i koszt zakupionych autobusów. Dodała, że 

wystarczyło napisać, ile w poszczególnych latach zostało pieniędzy – byłyby wtedy czytelne. 
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Prezes ZKM Andrzej Orzechowski powiedział, że zakupiono 6 autobusów, a co do ceny 

obowiązuje go tajemnica handlowa, ale zakupiono 6 sztuk za cenę mniejszą niż kosztowałby 

jeden nowy. Zakup miał poparcie rady nadzorczej i zgromadzenia wspólników.  

 

Ad 9. Wnioski mieszkańców Iławy  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że do Biura Rady Miejskiej                         

w terminie,    o którym mowa w Statucie Miasta Iławy nie  wpłynął wniosek mieszkańca. 

 

Ad 10. Komunikaty i oświadczenia  

Radna Ewa Jackowska podziękowała w imieniu mieszkańców za spotkania organizowane 

przez Dariusza Paczkowskiego przy współudziale Urzędu Miasta. 

Radny Roman Brzozowski  „Kabaret Moralnego Niepokoju w dniu 27 lutego decyzją 

Burmistrza nie wystąpi w Iławie. 

Robert Górski lider tego kabaretu w wywiadzie dla Wirtualnej Polski  w dniu 19. 02 mówi, 

iż dzisiaj cenzura nie polega na tym, że się  komuś wicina tekst, tylko, że się po prostu kogoś  

nie zaprasza. 

Kabaret ten znany jest między innymi ze swoich  popisów z posiedzeń rządu gdzie Robert 

Górski grał Donalda Tuska. 

Cytując za Gazetą iławską regułą w organizacji tego typu wydarzeń jest ich całkowicie 

komercyjny charakter, a bilety nie są publicznie dotowane, organizatorzy pokrywają jedynie 

koszt wynajęcia hali oraz sprzętu nagłaśniającego, co w praktyce nie jest dla nas kosztem, a 

jedynie wykorzystaniem posiadanej infrastruktury i sprzętu. 

Tłumaczenie iż decyzja ta spowodowana jest brakiem konsultacji pomiędzy Centrum 

Sportu a Centrum Kultury dla których Burmistrz jest Organem założycielskim można uznać jako 

pokrętne. 



Protokół Nr XX/15 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 22 lutego2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 

 

 40 

Rzeczywiście słowem kluczowym jest brak konsultacji, ale z Burmistrzem, dla którego ten 

występ mógł się okazać niezręcznym, więc postanowił autorytetem swojej władzy zablokował 

występ tego kabaretu. 

Panie Burmistrzu protestuję przeciwko próbom zakładania kagańca cenzury na 

jakiekolwiek imprezy kulturalne przez jakąkolwiek władzę.” 

Radny Edward Bojko poprosił, aby nie podawać pod głosowanie zakończenia dyskusji, jeśli 

nie wszyscy się wypowiedzieli, tak jak to było w punkcie 9  w przedmiocie nazwy ulicy. Radny 

Kabat poruszył sprawę, że powinniśmy słuchać miasta  w różnych ważnych sprawach i na 

przyszłość należy o tym pamiętać. Stowarzyszenia są zatwierdzane przez sejm i mają prawo się 

wypowiedzieć. Rada decyduje, ale ich zdania należy wysłuchać.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że był zmuszony przegłosować 

wniosek formalny, a radni mogli się opowiedzieć za przerwaniem dyskusji lub nie w głosowaniu. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Oświadczam, że macie Państwo na żywo, bez 

jakiejkolwiek alchemii przykład, jak sztucznie wywołać problem i go nakręcić. Jeden problem to 

6-latki do szkół, gdzie jestem ubierany w indoktrynacje rodziców i w idealizowanie problemu, co 

jest kompletną bzdurą. Ja się nie zajmuje problemem 6-latków w kategoriach idei czy ideologii, 

tylko w kategoriach, że jest zakłócony rytm od kilku lat i próbuje tę sytuacje ratować,  na ile sił 

mi starcza. I każdy kto mnie oskarża o to, że wyznaję doktrynę miejsca z którego kiedyś tam 

wyszedłem, to jest absurd kompletny i wydaje mi się, że ten który mnie oskarża to jest 

dokładnie przesiąknięty pewna ideą, bo wręcz indoktrynalenie uznaje, że dla niego 

najważniejszą ideą jest jak teraz nie wysłać 6-latków do szkół.  

To jest klasyka, znakomity mój kolego Romku – czy ty czytałeś fragmenty wywiadu czy to 

w całości było oświadczenie, bo to jest różnica. Ustaliliśmy pewną zasadę, że niech każdy w tym 

mieście zajmuje się tym, co jest przypisane i kreuje rzeczywistość przy zgodzie mojej i radnych. 

Ewa Wiśniewska , dyrektor ICK – sportem zawiaduje od kilkunastu lat Wojtek Żmudziński. I musi 

być coś takiego, aby Wojtkowi Żmudzińskiemu ktoś  nie urządzał półmaratonu konkurencyjnego 

w dniu, kiedy ten półmaraton się nie odbywa i tak samo Ewie Wiśniewskiej nie powinien nikt 
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podkładać rzeczy, które psują ogląd sytuacji i mierzenie możliwości sprawczych mieszkańców, 

jeśli chodzi o wykup biletów. I ani na sekundę nie pojawił się tu wątek związany z Machalicą i 

Kabaretem Moralnego Niepokoju. To nie był ten problem. Problemem było to, żeby w sposób 

harmonijny i płynny przeprowadzać to,  co się nazywa promowaniem kultury  w mieście na 

różne sposoby; bezpłatny i płatny. Natomiast cudownie nakręciła się spirala – nagle się okazało 

że mamy do czynienia z wielkim problemem politycznym. Ja w tym procesie nie uczestniczyłem, 

tylko przyglądałem  z boku i wyraźnie stanąłem po stronie dyrektor ICK, ponieważ ta strona w 

tym przypadku musi pewne rzeczy preferować. Natomiast  z czym miał przyjechać Kabaret 

Moralnego Niepokoju pojęcia nie mam. Kabaret jest tu serdecznie zapraszany, ale w terminie 

ustalonym przez ICK, a nie ICSTiR i to koniec tej dyskusji. Proszę popatrzeć na to z boku jak 

pięknie można nadąć balon i zrobić z tego fałszywe, jeśli chodzi o rzeczywistość, wrażenie.  

Radna Ewa Jackowska wypowiedź niezrozumiała poza mikrofonem 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych oraz zapowiedział kolejną sesję na 21 marca br. 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

     Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Danuta Drozdowska                                                                               Wojciech Szymański 


